
Protokół Nr XLVII/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Tykocinie 

z dnia 22 czerwca 2022 r. 

 

XLVII Sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w 

Tykocinie pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej. 

W obradach udział wzięli  radni oraz pracownicy obligowani z urzędu według list załączonych do 

protokołu. 

Do punktu 1 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przywitała przybyłych na sesję radnych oraz 

pracowników Urzędu na czele z Panem Burmistrzem Mariuszem Dudzińskim. Stwierdziła, że ilość radnych 

obecnych na sesji, zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Obrady 

rozpoczęto o godz. 10.00. Stan radnych wynosił 15 na sali obecnych było 12.  

Do punktu 2 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się z wnioskiem o rozszerzenie porządku 

obrad o dodatkowy punk a mianowicie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania pn. Opracowanie dokumentacji projektowej 

na  „Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1374B na odcinku Kiślaki – Łazy Duże”. Radni nie wnieśli 

uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za dodaniem punktu do porządku obrad głosowało 12 radnych. 

Dodatkowy punk został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 3 porządku obrad  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany  zmieniony 

porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag.  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad głosowało 12 

radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

4. Raport o stanie Gminy Tykocin za 2021 rok. 

 a) Omówienie Raportu. 

 b) Debata nad Raportem. 

5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych wymogów dotyczących raportu o 

 stanie gminy. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tykocina wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2021 rok: 

 a) omówienie sprawozdania, 

 b) zapoznanie z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z 

 dnia 28 kwietnia 2022 r w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tykocina 

 zarządzeniu w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Tykocin za 2021 rok. 



 c) zapoznanie z Opinią Komisji Infrastruktury i Finansów o wykonaniu budżetu gminy  Tykocin za 

 2021 rok,  

 d) zapoznanie z Opinią Komisji Oświaty, Kultury, Promocji, Sportu i Turystyki  o wykonaniu 

 budżetu gminy Tykocin za 2021 rok,  

 e) zapoznanie z Opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy Tykocin za 2021 rok, 

 f) zapoznanie z Uchwałą Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Tykocinie w sprawie wniosku o 

 udzielenie absolutorium Burmistrzowi Tykocina za 2021 rok, 

 g) zapoznanie z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w 

 sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Tykocinie 

 wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Tykocina za 2021 rok. 

 h) dyskusja.     

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

 sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Tykocin za 2021 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tykocina absolutorium z tytułu 

 wykonania budżetu za 2021 rok.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i 

 odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w 

 rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin 

 na lata 2022-2034. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

 Białostockiemu na dofinansowanie zadania pn. Opracowanie dokumentacji projektowej na  

 „Przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1374B na odcinku Kiślaki – Łazy Duże (Gm. 

 Tykocin)”. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje.   

16. Zakończenie sesji.  

 

Do punktu 4 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do radnych o przyjęcie protokołu z 

XLVI Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XLVI Sesji Rady Miejskiej głosowało 

12 radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 5 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu piątego, a następnie  głos 

oddała Panu Burmistrzowi. 

 Pan Burmistrz Mariusz Dudziński po krótce przedstawił raport o stanie gminy za 2021 rok. Rozpoczął 

od omówienia struktury urzędu z podziałem na jednostki organizacyjne, władze urzędu i referaty- ilości osób 

zatrudnionych w poszczególnych referatach i stanowiskach jednoosobowych. Przedstawił strukturę komisji 

rady funkcjonujących w gminie z podziałem na ilości członków danych komisji, wspomniał o ilości posiedzeń 

sesji w roku ubiegłych jak również ilości podjętych uchwał, demografii i danych dotyczących liczby 

przedsiębiorstw. Następnie przeszedł do omówienia realizacji polityk, programów i strategii obowiązujących 

w gminie Tykocin w 2021 roku, a mianowicie: Poprawa walorów funkcji usługowych infrastruktury 

technicznej z uwzględnieniem wartości środowiska przyrodniczego, oparta na dążeniu do zapewnienia 

bezpieczeństwa energetycznego w 2021 r, Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Tykocin na lata 2019-

2024 r,  Lokalny Program Rewitalizacji Gminy Tykocin, Program Ochrony Środowiska dla Gminy Tykocin 



na lata 2015 – 2018 z perspektywą do roku 2022, Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Tykocin na lata 

2021 – 2035 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań,  Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii, Gminna Strategia Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Tykocin na lata 2015 – 2021, Gminny Program Wspierania Rodziny i Systemu Pieczy 

Zastępczej na lata 2021-2023, Gminny  program osłonowy „ Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 – 2023”, 

Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na ternie Gminy 

Tykocin w 2021 roku, Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie gminy Tykocin na lata 2018 

– 2022 a następnie w kilku słowach omówił każdy z nich. 

Omawiając program Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin  na lata 2021-2035 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań głos zabrała Pani Skarbnik Dorota Sadowska, która powiedziała, że w tym 

roku spłacimy częściowe zadłużenie na  kwotę 2.650.000. Ratę, którą mieliśmy spłacić we wrześniu, spłacimy 

dzisiaj w wysokości 1.600.000 gdyż otrzymaliśmy dofinansowanie na przebudowę ścieżki i z tych środków 

zostanie pokryty kredyt, więc za trzy miesiące nie będą płacone odsetki od kwoty 1.600.000 zł. Ponad to 

dodała, że jeśli wygospodarujemy wolne środki jeszcze w tym roku to również zaproponujemy zmiany w 

budżecie, tak by spłacić część kredytu wcześniej. 

Pan Burmistrz omówił również przedsięwzięcia planowane do realizacji z podziałem na dofinasowanie unijne, 

łączne nakłady finansowe i wykonanie w 2021 roku, a mianowicie:  

- Promowanie i szkolenie w zakresie zachować energooszczędnych; 

- Partnerstwo, Przedsiębiorczość, Działanie;  

- Transgraniczne szlaki poszukiwania dziedzictwa;  

-„Ochrona i wsparcie dla społeczności transgranicznych" projekt realizowany w ramach Programu 

Współpracy Interreg V-A Litwa Polska.; 

- Kompetentny Przedszkolak - podniesienie jakości edukacji przedszkolnej w Tykocinie ; 

- Utworzenie żłobka na terenie Gminy Tykocin,  

- Modernizacja oświetlenia ulicznego oraz oświetlenia w budynkach użyteczności publicznej; 

- Rozbudowa oraz przebudowa infrastruktury wodno-ściekowej na terenie gminy Tykocin w miejscowościach 

Sierki i Stelmachowo,  

- Przebudowa i rozbudowa budynku przy ul. Złotej 12 w Tykocinie wraz z zagospodarowaniem terenu;  

- Budowa targowiska „Mój Rynek” w Tykocinie wraz z parkingiem i niezbędną infrastrukturą;  

- Transgraniczne szlaki poszukiwania dziedzictwa  - budowa ścieżki dydaktycznej na rzeką Narew; 

- Odnawialne źródła energii cieplnej mieszkańcom Gminy Tykocin - LGD N.A.R.E.W.; 

- "Ochrona i wsparcie dla społeczności transgranicznych" projekt realizowany w ramach Programu 

Współpracy Interreg V-A Litwa Polska. – zakup średniego samochodu ratowniczo - gaśniczego wraz z 

wyposażeniem ; 

- Odnawialne źródła energii elektrycznej mieszkańcom gminu Tykocin.  

Wymienił również wydatki na projekty pozostałe, a mianowicie: 

- Prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy w Tykocinie; 

- Realizacja zadań w zakresie gospodarki odpadami; 

- Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1374B na odcinku Łaziuki – Krosno;  



- Zakup mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych; 

- Utworzenie żłobka na terenie gminy Tykocin; 

- Przebudowa drogi powiatowej Nr 1380B na odcinku ul. 11 Listopada w Tykocinie (gm. Tykocin); 

- Przebudowa i rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej w Radulach o salę gimnastyczną wraz z 

infrastrukturą techniczną i zagospodarowaniem terenu; 

- Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami przy ul. 11 Listopada w Tykocinie;  

- Przebudowa linii energetycznej napowietrznej, telekomunikacyjnej i modernizacja oświetlenia ulicznego 

części ulicy 11 Listopada w Tykocinie. 

Odnosząc się do finansów Gminy Tykocin Pan Burmistrz powiedział, że budżet Gminy Tykocin na 2021 rok 

został przyjęty Uchwałą Nr XXXI/202/2020 Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 16 grudnia 2020 roku. Ustalał 

dochody w kwocie 35.986.458 zł, w tym dochody bieżące – 30.249.353 zł i dochody majątkowe – 5.737.105 

zł. Wydatki zaplanowano w kwocie 43.987.458 zł, w tym wydatki bieżące – 30.167.809 zł i wydatki 

majątkowe – 13.819.649 zł. 

Budżet gminy był zmieniany dziesięć razy na Sesji Rady Miejskiej oraz dwadzieścia siedem razy dokonano 

zmian Zarządzeniem Burmistrza. 

Po zmianach plan dochodów wynosił 37.490.561 zł i był wyższy o 4,18 % od planu pierwotnego, a plan 

wydatków – 46.082.848 zł, wyższy o 4,76 % od planu na początku roku. 

Planowany deficyt budżetu na koniec roku wynosił 8.592.287 zł i planowano go pokryć przychodami 

pochodzącymi z zaciągniętych kredytów w kwocie 7.366.000 zł, wolnych środków w kwocie 414.866,71 zł, 

przychodów wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację 

programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków  - 132.968,83 zł oraz przychodów 

jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych, związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach – 678.451,46 zł. 

Planowane dochody wykonano w wysokości 39.713.900,11 zł, tj. 105,93 % planu. Plan dochodów 

majątkowych wynosił 4.750.568 zł i został zrealizowany w wysokości 6.371.570,42 zł (132,02 %). Wyższe 

wykonanie wynika między innymi z wpływu uzupełnienia subwencji w wysokości 2.601.290 zł przeznaczonej 

na inwestycje wodociągowe i kanalizacyjne, która nie została ujęta w planie dochodów. 

Struktura wykonanych dochodów gminy przedstawia się następująco: 

- subwencje ogólne – 12.069.856 zł, co stanowi 30,39 % wykonanych dochodów gminy, 

- dotacje i środki przeznaczone na cele bieżące – 12.226.978,60 zł (30,79 % kwoty dochodów), 

- udziały w podatkach stanowiących dochody budżetu państwa – 3.111.220,22 zł (7,83 %), 

- pozostałe dochody bieżące – 6.034.274,87 zł (15,20 % wykonanych dochodów), z tytułu podatków i opłat 

lokalnych, z dzierżawy i wynajmu składników majątku gminy oraz zwrotu podatku VAT, 

- dotacje i środki przeznaczone na wydatki majątkowe, w tym środki unijne – 6.215.314,06 zł (15,65 % 

wykonanych dochodów), 

- dochody ze sprzedaży majątku i z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

– 56.256,36 zł (0,14 % wykonanych dochodów). 

Plan wydatków w wysokości 46.082.848 zł wykonano w kwocie 43.833.892,74 zł, co stanowi 95,12 %. 



Na wydatki ogółem składają się wydatki bieżące: plan – 32.959.951 zł, wykonane w wysokości 31.575.105,08 

zł (95,80 % planu) i wydatki majątkowe: plan – 13.122.897 zł, wykonane w wysokości 12.258.787,66 zł (93,42 

% planu). Wykonane wydatki majątkowe stanowią 27,97 % wydatków wykonanych ogółem. 

 W 2021 roku spłacano raty kredytów w łącznej wysokości 1.200.000 zł. Gmina podpisała umowy z bankami 

na uruchomienie kredytu długoterminowego w kwocie 8.566.000 zł oraz krótkoterminowego w wysokości 

2.000.000 zł. Kredyt długoterminowy został zaciągnięty w wysokości 6.300.000 zł i został przeznaczony na 

spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

Kredyt krótkoterminowy zaciągnięto w kwocie 1.850.000 zł i spłacono w grudniu 2021 roku po otrzymaniu 

dofinansowania. 

Na koniec roku zadłużenie Gminy z tytułu kredytów i pożyczek wynosiło 12.980.000 zł, co stanowi 32,68 % 

wykonanych dochodów. 

Dochody w przeliczeniu na 1 mieszkańca wynosiły 6.517,95 zł, natomiast wydatki w przeliczeniu na 1 

mieszkańca wynosiły 7.194,14 zł (na 31.12.2021 ilość mieszkańców to 6.093). 

Na koniec roku na rachunkach bankowych gminy znajdowały się środki w wysokości 5.133.475,29 zł, z tego 

środki na wyodrębnionym rachunku Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 – 2.000.000 zł, niewykorzystane 

środki na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych  - 102.167 zł, subwencja oświatowa stanowiąca dochód 2022 roku – 415.602 zł. Na rachunku 

Zespołu Szkolno – Przedszkolnego pozostały środki w wysokości 225.228,84 zł przeznaczone na kontynuację 

realizacji w 2022 roku projektów unijnych. 

Pokrótce omówił również inwestycje i zakupy inwestycyjne zrealizowane ze środków zewnętrznych, z 

podziałem na wkład własnych i dofinasowanie na każde zadanie. Dodał, że razem zadania  inwestycje z 

dofinasowaniem wyniosły 7 732 699,39 z czego kwota 3 095 811,37 to środki własne. Inwestycje 

zrealizowaliśmy z dofinansowaniem na poziomie 71,4%, a 28,6 % to były środki własne. 

W 2021 roku w gminie nie był wyodrębniony fundusz sołecki. Nie były też realizowane przedsięwzięcia w 

ramach partnerstwa publiczno-prywatnego. 

Na promocję Gminy Tykocin wydano 218.199 zł (94,55 % planu). Wydatki poniesiono między innymi na: 

- organizację Pikniku Rodzinnego – 111.647 zł, w tym dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego – 90.000 

zł, 

- wykonanie insygniów Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej – 10.000 zł, 

- wykonanie sztandaru gminy – 9.030 zł, 

- organizację uroczystości poświęcenia insygniów i sztandaru – 4.946 zł, 

- namalowanie obrazów na potrzeby promocji – 1.530 zł, 

- nagrody konkursowe – 2.000 zł, 

- wykonanie flag i banerów z herbem Tykocina – 6.990 zł, 

- organizację uroczystości 77 rocznicy wywózki mieszkańców Tykocina do niemieckich obozów 

koncentracyjnych – 1.800 zł, 

- promocję Gminy podczas IV Ogólnopolskiego Konkursu Muzyki Sakralnej – 5.000 zł, 

- promocję Gminy podczas festiwalu „Królewskie śpiewanie” – 20.000 zł,  

- organizację dożynek w Krośnie wraz z uroczystym przekazaniem samochodu strażackiego – 6.000 zł, 



- organizację dożynek gminnych w Radulach – 3.600 zł, 

- zakup materiałów reklamowych – kubki, smycze, pudełka, ramki, magnesy, torby z herbem Tykocina  – 

10.743 zł, 

- zakup materiałów do wykonania konstrukcji powitalnej „Tykocin Wita” – 3.606 zł, 

- zakup namiotu – 1.979 zł.  

 Pytanie zadał Radny Jarosław Malinowski: czym było spowodowane zakończenie działalności 14 

przedsiębiorców, czy to wina pandemii? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, ze raczej nie. Dodał, że były to jednoosobowe 

działalności gospodarcze. Żaden z przedsiębiorców nie przychodził osobiście i nie prosił o jakąkolwiek 

pomoc, więc trudno jest powiedzieć co było bezpośrednim efektem tego, że 14 przedsiębiorców się zamknęło. 

 Radni nie mieli uwag i pytań do Raportu. 

 Kończąc swoją wypowiedź Pan Burmistrz podziękował radnym ze realizację budżetu za 2021 rok i 

realizację wszystkich inwestycji. Wyraził nadzieję, że przyszły rok będzie równie dobry, a nawet lepszy. 

Do punktu 6 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu szóstego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało następująco:  

 „ Zgodnie z art. 28aa ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, burmistrz co roku 

do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności 

burmistrza w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy 

i budżetu obywatelskiego. 

W ust.3 ww. przepisu ustawodawca zawarł upoważnienie dla rady gminy do podjęcia fakultatywnej uchwały 

w sprawie określenia szczegółowych wymogów dotyczących tego raportu. Korzystając z tego uprawnienia, 

rada gminy określa następujące części, z których składać się będzie raport przygotowany corocznie przez 

burmistrza: 

1) Część I – „Ogólna charakterystyka urzędu i gminy”; 

2) Część II – „Wykonanie uchwał rady gminy”; 

3) Część III- „ Realizacja polityk, programów i strategii”; 

4) Część IV – „Finanse gminy”; 

5) Część V- „Działalność inwestycyjna”; 

6) Część VI – „Podsumowanie działalności jednostek podległych burmistrzowi”; 

7) Część VII – „Ochrona środowiska”. 

Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione”. 

  Przewodnicząca odczytała  projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVII/355/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie 

gminy, głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 



Do punktu 7 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu siódmego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej  uchwały, które brzmiało: 

 „Burmistrz Tykocina  do 31 maja przedstawił Radzie Miejskiej w Tykocinie raport o stanie gminy, 

który obejmował podsumowanie działalności organu wykonawczego gminy w roku poprzednim, w 

szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i finansach gminy. Po 

przeprowadzeniu debaty w tym zakresie, Rada Miejska w  Tykocinie postanawia udzielić wotum zaufania 

organowi wykonawczemu, przedstawiając następujące przemawiające za tym argumenty: 

- celowość, legalność i oszczędność w gospodarowaniu środkami publicznymi; 

- rozwój infrastruktury drogowej, a zwłaszcza innowacje w zakresie budowy i remontów dróg gminnych; 

- skuteczność w promocji rozwoju gminy, w tym w działaniach na rzecz rozwoju turystyki; 

- dbałość o rozwój kulturowy gminy; 

- budowanie pozytywnego wizerunku gminy w oparciu o potencjał ludzki, ekonomiczny, kulturowy i 

historyczny; 

- ochrona dziedzictwa kulturowego na obszarze gminy; 

- wspieranie lokalnych przedsiębiorców; 

- rozwój jednostek OSP, w tym trzech jednostek wchodzących w skład KSRG; 

- ilość wykonanych inwestycji, mających na celu poprawę życia środowiska lokalnego; 

- wsparcie rozwoju gminnych jednostek oświatowych, w tym daleko idącą komputeryzację i informatyzację;  

- współpracę z innymi samorządami, instytucjami i organizacjami w działaniach na rzecz wszechstronnego 

rozwoju społeczności gminnej i jej ochrony przed skutkami pandemii i kryzysu migracyjnego;  

- pozyskiwanie środków z różnych źródeł dofinasowania w tym również współpraca z partnerami 

zagranicznymi; 

- realizację projektów rozszerzających zakres usług społecznych kierowanych do grupy najmłodszych 

mieszkańców oraz do seniorów; 

- innowacyjne działania z zakresu ochrony środowiska naturalnego aktywizujące wspólnotę gminną; 

- tworzenie podstaw stabilnego rozwoju gospodarczego gminy dzięki zaawansowanej planistyce 

zagospodarowania przestrzennego; 

- umiejętność wdrażania dobrych praktyk wspierających wszechstronny rozwój wspólnoty gminnej poprzez 

sport, edukację z zaangażowaniem trzeciego sektora obejmującego organizacje pozarządowe non profit; 

- stałe, stabilne i wysoce wymierne działania na rzecz wzrostu zasobności majątku gminy w zakresie 

nieruchomości i aktywów ruchomych; 

- realizację zadań zleconych przez Radę Gminy w sposób w pełni transparentny, skuteczny, mierzalny i z 

zaangażowaniem”.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVII/356/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r., w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tykocina wotum zaufania za 

rok 2021, głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



Pan Burmistrz Mariusz Dudziński podziękował  radnym za podjęcie niniejszej uchwały. 

Do punktu 8 porządku obrad 

Do podpunktu a) Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, a 

następnie głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który powiedział, że wszystkie dane zawarte są w 

raporcie. 

Do podpunktu b) Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zapoznała z Uchwałą Nr RIO.II-00321-

115/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 28 kwietnia 2022 r. 

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tykocina zarządzeniu w sprawie sprawozdania 

rocznego z wykonania budżetu gminy Tykocin  za 2021 rok. 

Do podpunktu c)  Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do członka komisji  

Dariusza Grudzińskiego o odczytanie opinii Komisji Infrastruktury i Finansów Rady Miejskiej w Tykocinie o 

wykonaniu budżetu gminy Tykocin za 2021 r. 

Do podpunktu d) Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do zastępcy 

przewodniczącego komisji Małgorzaty Nartowicz o odczytanie  opinii Komisji Kultury Promocji sportu i 

Turystyki Rady Miejskiej w Tykocinie o wykonaniu budżetu gminy Tykocin za 2021 rok. 

Do podpunktu e)  Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do Przewodniczącego 

komisji Emila Wesołowskiego  o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy Tykocin 

za 2021 r. 

Do podpunktu f) Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do Przewodniczącego 

komisji Emila Wesołowskiego  o odczytanie uchwały w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Tykocina za 2021 rok. 

Do podpunktu g)  Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała uchwałę Nr RIO.II-00322-

66/2022 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 27 maja 2022 r w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Tykocinie wniosku o 

udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 2021 r. 

Do podpunktu h) Radni nie mieli pytań. 

Do punktu 9 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziewiątego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały: 

 „Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych rada gminy jako 

organ stanowiący zobligowana została do rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu.” 

  Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVII/357/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Tykocin za 2021 rok, głosowało 12 radnych, Uchwała została 

podjęta jednogłośnie. 

 

 

 



 

Do punktu 10 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziesiątego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały: 

 „Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym podejmowanie 

uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta 

należy do wyłącznej właściwości rady miejskiej. 

W dniu 20 maja 2022 r. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Tykocinie pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu gminy za 2021 rok oraz wystąpiła do Rady Miejskiej w Tykocinie z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Tykocina. 

W związku z powyższym zasadne jest udzielenie Burmistrzowi Tykocina absolutorium za 2021 rok.” 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVII/358/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tykocina absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok , głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

O godz. 12.00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie zarządziła 10-minutową przerwę. 

Obrady opuścił Rady Emil Wesołowski  oraz Radny Arkadiusz Kwiatkowski. 

Stan Radnych- 15, obecnych- 10. 

O godz.12.10 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska wznowiła obrady, a następnie pogratulowała 

Panu Burmistrzowi otrzymania  wotum zaufania  i absolutorium. 

 

Do punktu 11 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu jedenastego, a następnie 

głos oddała Panu Burmistrzowi. 

 Pan Burmistrz Mariusz Dudziński powiedział, że zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 

702.747 zł i zmniejsza o 20.348 zł, w tym zwiększenia: 

- dofinansowanie z programu „Polski Ład” na realizację inwestycji pn.  Przebudowa infrastruktury drogowej 

w Tykocinie - Pomniku historii wraz z modernizacją oświetlenia ulicznego i przebudową linii energetycznej 

napowietrznej – 233.157 zł, zwiększenie wynika z podziału wpływu planowanych środków na lata 2022 i 

2023,  

- płatności środków unijnych – 21.522 zł, płatność dotyczy realizacji w 2021 roku projektu w ramach Interreg 

pn. „Ochrona i wsparcie dla społeczności transgranicznych", 

- wpływów z podatku od spadków i darowizn – 10.000 zł,  

- odsetek od podatków opłacanych po terminie – 500 zł, 

- części oświatowej subwencji ogólnej – 172.901 zł, przeznaczonej na podwyżki nauczycielom, 

- odsetek od środków na lokatach – 24.000 zł, 



- odsetek od opłaty za odpady komunalne opłacanych po terminie – 200 zł, 

- kary wynikającej z umowy na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych – 3.000 zł, 

- dotacji celowej w budżetu Województwa Podlaskiego na dofinansowanie zadania pn. Odnawialne źródła 

energii elektrycznej mieszkańcom sołectwa Łopuchowo – 25.000 zł, środki pochodzą z „Programu odnowy 

wsi województwa podlaskiego – Kreatywna wieś”, 

- dotacji na zadania zlecone z przeznaczeniem na zakup podręczników i materiałów ćwiczeniowych – 22.467 

zł, 

- wykonania usług związanych z promocją województwa i innych podmiotów podczas Festiwalu „Królewskie 

Śpiewanie” – 110.000 zł, 

- darowizn na realizację Festiwalu „Królewskie Śpiewanie” – 80.000 zł. 

Zmniejszenia: 

- dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 348 zł, zmniejszono do wysokości otrzymanych 

środków tj. 415.376 zł, dochody stanowią częściową refundację poniesionych w 2021 roku wydatków na 

realizację inwestycji pn. Przebudowa dróg gminnych nr 105489B i 105514B w Gminie Tykocin w 

miejscowości Jeżewo Nowe, 

- z tytułu różnych rozliczeń finansowych – 20.000 zł, dochody planowano uzyskać z tytułu odliczenia podatku 

VAT od realizowanych inwestycji kanalizacyjnych, w związku z przeniesieniem realizacji na 2023 rok, 

planowane dochody nie zostaną uzyskane. 

Zwiększa się plan wydatków budżetowych o kwotę 1.017.399 zł i zmniejsza o 20.000 zł, 

zwiększone wydatki przeznacza się na: 

- przygotowanie dokumentacji projektowej do budowy wodociągów na terenach wiejskich, w tym na odcinku 

Tykocin – Nieciece i na odcinku kolonia Sierki – kolonia Łopuchowo – 30.000 zł, 

- zakup usług remontowych na potrzeby remontu dróg gminnych – 170.000 zł, 

- przygotowanie dokumentacji projektowej do przebudowy dróg – w Radulach (tzw. ul. Kozia), do Janina i 

ulicy Koziej w Tykocinie – 50.000 zł, 

- realizację inwestycji pn. Przebudowa infrastruktury drogowej w Tykocinie - Pomniku historii wraz z 

modernizacją oświetlenia ulicznego i przebudową linii energetycznej napowietrznej – 233.157 zł, środki 

pochodzą z dofinansowania, 

- zakup energii na potrzeby budynków komunalnych – 4.000 zł, 

- zakup usług związanych z gospodarką nieruchomościami, w tym porządkowanie nieruchomości – 30.000 zł, 

- zakup usług remontowych związanych z mieszkaniami komunalnymi – 8.000 zł, 

- zakup usług pozostałych związanych z zasobem mieszkaniowym – 3.000 zł, 

- wynagrodzenia za inkaso sołtysom w związku z pobieraniem podatków – 11.000 zł, 

- podatek VAT wpłacany do urzędu skarbowego – 7.000 zł, 

- wydatki w szkołach podstawowych, o środki pochodzące ze zwiększonej subwencji, zgodnie z wnioskami 

dyrektorów – 172.901 zł, z tego Zespół Szkolno-Przedszkolny w Tykocinie – 122.797 zł i Szkoła Podstawowa 

w Radulach – 50.104 zł, 



- wydatki na zakup podręczników i materiałów ćwiczeniowych – 22.467 zł,  z tego Zespół Szkolno-

Przedszkolny w Tykocinie – 13.857 zł i Szkoła Podstawowa w Radulach – 8.610 zł, 

- przygotowanie dokumentacji projektowej do budowy wodociągów i kanalizacji w Tykocinie, w tym kol. 

Nowe Miasto (wodociąg), kanalizacja – ul. Zagumienna i Ogrodowa – 30.000 zł, 

- realizację inwestycji pn. Odnawialne źródła energii elektrycznej mieszkańcom sołectwa Łopuchowo – 25.000 

zł, 

- zakup energii elektrycznej na potrzeby oświetlenia ulicznego – 6.874 zł, 

- zakup energii elektrycznej na potrzeby świetlic wiejskich – 4.000 zł,  

- zakup usług na potrzeby realizacji Festiwalu „Królewskie Śpiewanie” – 210.000 zł, środki pochodzą z 

otrzymanych wpływów za promocję podczas wydarzenia i darowizn ze środków własnych gminy planuje się 

przeznaczyć 20.000 zł, 

- zmniejsza się plan wydatków o kwotę 20.000 zł, środki z promocji przenosi się na wydatki związane z 

Festiwalem „Królewskie Śpiewanie”. 

W wyniku zmian został zwiększony deficyt o kwotę 315.000 zł, który zostanie pokryty wolnymi środkami.  

 Głos zabrał Radny Stanisław Rogalewski: Panie Burmistrzu nieprecyzyjnie Pan powiedział jeżeli 

chodzi o Janin, chodzi o  tę drogę z Sanik. 

 Głos ponownie zabrał Pan Burmistrz, który powiedział, że kończona jest dokumentacja  na drogę 

Kolonia Tykocin do Sanik tzw.Janin. Aby móc to wykonać, zapłacić za to, trzeba mieć zabezpieczone 

pieniądze w budżecie, stąd propozycja tej zmiany w budżecie na 2022 rok. Jeśli chodzi o wykonanie, to 

będziemy później składać wniosek do Polskiego Ładu. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVII/359/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022  , głosowało 

10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 12 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dwunastego, a następnie o 

zabranie głosu zwróciła się do Kierownik Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tykocinie Pani 

Cecylii Zalewskiej. 

 Pani Kierownik powiedziała, że uchwała została przedłożona w celu doprecyzowania jej do 

obowiązujących przepisów  Ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, konkretnie  o art..9a ust. 3 i art.  

11a tej ustawy, który mówi, że w przypadku jeśli żołnierz, który wykonuje służbę wojskową w jego rodzinie 

dochodzi do przemocy, wówczas żandarmeria wojskowa może złożyć wniosek do burmistrza o powołanie w 

skład grupy roboczej Zespołu Interdyscyplinarnego kogoś z Żandarmerii Wojskowej. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVII/360/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania, głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

 



Do punktu 13 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu trzynastego, a następnie  

głos oddała Panu Burmistrzowi, który powiedział, że zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 22 czerwca 

2022 roku, dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowe. W wykazie przedsięwzięć dokonano 

następujących zmian: Przebudowa infrastruktury drogowej w Tykocinie- Pomniku historii wraz z 

modernizacją oświetlenia ulicznego i przebudową linii energetycznej- inwestycja realizowana jest z 

dofinasowaniem ze środków z Polskiego Ładu- zmieniono limity na lata 2022 i 2023. 

Wypowiedź Pan Burmistrza uzupełniła Pani Skarbnik Dorota Sadowska, która powiedziała, że w tym 

roku wydajemy więcej z dotacji, a w przyszłym roku całość z dotacji  i umowa jest na ponad 9 milionów. Będą 

trzy płatności. 5% zapłacimy ze środków własnych, 45% też w tym roku ale już z dofinasowania, w przyszłym 

roku 50%- całość z dofinasowania. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVII/361/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin 

na lata 2022-2034 głosowało 10 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Obrady opuściła Radna Agnieszka Nieciecka. 

Stan Radnych- 15, obecnych-9. 

 

Do punktu 14 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czternastego, a następnie 

odczytała uzasadnienie do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

„Na wniosek radnego oraz mieszkańców wsi położonych przy drodze powiatowej Nr 1374B Gmina 

Tykocin postanawia wesprzeć kontynuację przebudowy drogi Nr 1374B Tatary – Piaski – Krosno - Kiślaki - 

Łazy Małe – Łazy – Słomianka – granica gminy. 

W związku z tym w budżecie Gminy Tykocin na 2023 rok zostaną zaplanowane środki na 

przygotowanie dokumentacji projektowej”. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr XLVI/362/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 22 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

na dofinansowanie zadania pn. Opracowanie dokumentacji projektowej na  „Przebudowę z rozbudową 

drogi powiatowej Nr 1374B na odcinku Kiślaki – Łazy Duże (Gm. Tykocin)”, głosowało 9 radnych, 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 15 porządku obrad 

 Głos zabrał Radny Krzysztof Korziński, który podziękował Panu Burmistrzowi i Radnym za 

przegłosowanie uchwały oraz tym którzy ją tworzyli. 

  

  

  



Do punktu 16 porządku obrad 

 Odnosząc się do zbliżających się Dni Tykocina z zapytaniem zwrócił się Radny Jarosław Malinowski: 

czy były już jakieś rozmowy z Komisariatem Policji w sprawie organizacji zamknięcia drogi? Dodał, że mając 

doświadczenia z poprzedniego roku i aby uniknąć niejasności ze strony Kierownika Posterunku Policji, który 

twierdził, że 6 osób nie zabezpieczy takiej imprezy a ze swojej strony nic nie zrobił żeby zapewnić te środki. 

Jest parking, parking jest pusty, ulice są pozastawiane, korkuje się miasto a nie ma interwencji.  

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który powiedział, że za organizację Dni 

Tykocina odpowiedzialny jest Port Kultury. Dodał, że 2 tygodnie temu zwrócił się do Portu z prośbą  o to aby 

nawiązali kontakt z policją i ustalili wszystkie niezbędne rzeczy i otrzymał informację, że wszystko jest 

ustalone i uzgodnione. Ponad to z racji tego, że pomagamy Komendzie Miejskiej w różnych działaniach, 

Komenda Wojewódzka również się przyłącza  do pomocy jeśli chodzi o weekendy, a szczególnie imprezy.  

Pan Burmistrz zapewnił, że  przyjrzy się temu i sprawdzi ile  radiowozów jest zaplanowanych do 

zabezpieczenia imprezy. Przyznał rację Radnemu Malinowskiemu, że później skrzyżowania są zastawione, 

ulice są zapchane, nie ma jak przejechać a parking jest pusty. 

 Ponownie głos zabrał Radny Jarosław Malinowski, który odniósł się do planowania  ul. Koziej w 

Tykocinie. Przypomniał, że razem z Panem Burmistrzem zapewnili, że będą działać w tym kierunku, dodał, 

że chcieli aby prace z tym związane zrobiła Gospodarka Komunalna bez projektowania ale okazało się, że jest 

to w strefie zabytkowej i trzeba zrobić projekty. Radny zaznaczył, że chce jedynie poinformować mieszkańców 

jak się sprawa przedstawia aby nie było uwag, że  coś się obiecywało i nic się nie robi. 

 Do wypowiedzi Radnego ustosunkował się Pan Burmistrz, który powiedział, że wiedzieliśmy, że jest 

to w strefie zabytkowej, tylko że jakiekolwiek utwardzanie nawierzchni wymaga projektu, a dodatkowym 

problemem na tej ulicy jest odwodnienie. Wyjaśnił, że o ile od strony wjazdu na ulicę Kozią  jest wyżej o tyle 

drugi koniec jest niżej i cała woda spływa w kierunku Państwa Trypuć, Państwa Milewskich, Państwa 

Dąbrowskich. Wykonanie odwodnienia wymaga projektu, bo wydatkowanie pieniędzy na te cele musi być 

udokumentowane. Dodał, że kończąc projekty na drogę  Kozią w Radulach, ul. Kozią w Tykocinie i drogę 

Janina postanowiliśmy, że przy tym jednym budżecie, jednym przesunięciu zabezpieczymy na to środki.  

Dodał, że nie obiecuje, że wykonamy to w tym roku, ale realnym terminem jest przyszły rok. 

Ponad to Pan Burmistrz Mariusz Dudziński poinformował, że będzie chciał spotkać się z mieszkańcami w 

sprawie  tzw. drogi Koziej w Radulach., ponieważ będzie trzeba od mieszkańców po  90, po 60 po 70 m² 

przejąć działek pod drogę. Droga publiczna musi mieć odpowiednią szerokość, a tam jest naprawdę wąsko i 

będzie trzeba to poszerzyć.  Co do odszkodowania, bo ci mieszkańcy będą musieli przestawić płoty, to same 

oświadczenia mieszkańców, że  na przykład nie chcą odszkodowań na dzień dzisiejszy nie wystarczą. 

Wyjaśnił, że trzeba to zrobić tzw,. zridem, czyli przejąć na zasoby gminne poszczególne fragmenty działek  

mieszkańców po jednej stronie którzy tam mieszkają. Dodał, że przy tym sposobie wykonania dokumentacji i 

przy tym zridzie to obligatoryjne jest wypłata odszkodowań. Zauważył również, że  jeśli  mieszkańcy mają 

przestawiać płaty to również poniosą koszty, więc chciałbym te kwestie omówić na spotkaniu. 

 Pytanie zadał Radny Stanisław Rogalewski: a jeśli ktoś w środku się nie zgodzi? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że jeśli ktoś nie zgodzi się oddać działki w środku to nie 

robimy drogi. Wyjaśnił przy tym, że jeśli robimy to zridem to możemy to przejąć niezależnie od tego czy ktoś 

wyraża zgodę czy nie. Dodał, że rozwiązanie to jest bezpieczne dla nas, bo wydając pieniądze na dokumentację 

to z jednej strony mamy gwaranta, że wykonamy to, natomiast należy liczyć się z tym, że zapewne zapłacimy 

za to odszkodowanie. Pan Burmistrz zaznaczył, ze chciałby poznać zdanie mieszkańców w tej kwestii. 

 Z zapytaniem o działania wobec pralni zwrócił się Radny Jarosław Malinowski. Czy  są jakieś 

rozmowy z pralnią, czy zamierzają coś w ogóle zrobić, filtry założyć czy tylko zbywają żeby odciągnąć w 

czasie? 



 Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że tak. Filtry były obiecane ale nie jest w stanie 

powiedzieć na jakim to jest etapie. Dodał, że wie, że skończyli zakładać wszystkie urządzenia pomiarowe 

jakości i ilości ścieków, te których wymagaliśmy od nich umową. Dodał, że w tym aspekcie musi być stały i 

nieustający nacisk mieszkańców na ich działania. Wyjaśnił, że gmina nie jest jednostką, która może to 

kontrolować. W przypadku pralni w Tykocinie ma do tego uprawnienia Starosta, ale o swojej kontroli musi 

stosunkowo wcześniej powiadomić. Dodał, że gmina może decydować co do ścieków, bo ma na to wpływ a  

Państwo Radni będą mogli podejmować decyzje czy finalnie z racji różnych przeszkód chociażby komina czy 

ścieków, będą chcieli by  pralnia w Tykocinie była. 

 Głos ponownie zabrał Rany Jarosław Malinowski, który zaproponował, że można byłoby przy okazji 

remontu drogi na ul. Bernardyńskiej ograniczyć tonaż.  

             Pan Burmistrz powiedział, ze jeżeli po zrobieniu ulicy Radni uznają, że zbyt duży tonaż sprawia, że 

wydatkowane 9 milionów na zrobienie między innymi tej ulicy będzie ją niszczyło to nie  będzie widział 

problemu żeby taki tonaż tam postawić. Dodał, że jaki to da efekt nie wie, ale może właściciele pralni zaczną 

myśleć nie tylko o sobie ale również o mieszkańcach. 

             Pytanie zadała Przewodnicząca Rady Miejskiej : do kiedy mają termin wstawienia filtrów? 

             Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz Mariusz Dudziński mówiąc, że z informacji, których udzielili, z 

racji tego, że wydatkowali pieniądze na urządzenia pomiarowe ilości i jakości ścieków to termin jest do końca 

roku. 

Kończąc swoją wypowiedź Pan Burmistrz powiedział, że tylko wspólnie możemy coś zrobić w tej kwestii.  

Ponadto zaprosił wszystkich do udziału w uroczystości odsłonięcia Tablicy poświęconej tytułowi Pomnika 

Historii w dniu 24 czerwca od godz.10.00 oraz do udziału w konferencji.   

Do punktu 17 porządku obrad 

 Wyczerpując porządek obrad, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie podziękowała wszystkim 

za udział w obradach Sesji, tym samym zamknęła obrady o godz. 12.54, dziękując wszystkim za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono.  

          

         Przewodnicząca Rady Miejskiej  

              w Tykocinie 

                      Renata Kamińska 

         

 

 

Protokołowała: Anna Nartowicz 


